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Op Witte Donderdag hielpen verschillende 
hoveniers uit de buurt mee met het plaatsen 
en vastzetten van twintig bomen in bomenbak-
ken, met bankjes eromheen. Als bij toverslag 
stonden ze op paaszaterdag, ’s avonds na de 
markt, op de Markt van Roermond. De bomen 
leggen sindsdien een parcours af door de bin-
nenstad. Hierbij werden ze in het begin om de 
twee weken verplaatst; inmiddels is dat om de 
vier tot vijf weken.

In goede aarde
Het Wandelend Stadsbos is een initiatief van 
onder meer de horecaondernemers Wim Cox 
en Hans Brouwers en tuincentra-eigenaar 
Peter Stox. De groep werd bij de omvangrijke 
operatie geholpen door een aantal hoveniers 
en de leveranciers van de bomen en de bak-
ken. De inspiratiebron was het cultuureve-
nement Arcadia, waarbij duizend bomen dit 
voorjaar en deze zomer ‘aan de wandel’ gaan 

in Leeuwarden. Het was een behoorlijke verras-
sing voor de gemeente Roermond, die gelukkig 
in goede aarde viel. De gemeente steunt het 
project twee jaar lang; er is een bedrag vrijge-
maakt voor het water geven en onderhouden 
van de bomen in de bakken.

Bomen voor een beter leefklimaat
Boomkwekerij Theo Polmans leverde de 
bomen in de bakken: Sequoiadendron, die als 
exoot enigszins is ingeburgerd, Pinus sylvestris, 
die zichzelf al ruimschoots bewezen heeft in 
bomenbakken, Carpinus betulus en geveerde 
Fagus. Polmans: ‘Sinds de parkeerplaatsen op 
de Markt zijn verdwenen en het plein autovrij 
is, wordt er gediscussieerd over de vraag hoe 
daar meer groen kan komen. Want er staat 
geen enkele boom! De initiatiefnemers van het 
Wandelend Stadsbos vonden het aanplanten 
van vaste bomen organisatorisch een te grote 
kluif, en op veel plaatsen onmogelijk. Ze wilden 

Groep bomen in bakken verplaatst zich door binnenstad op initiatief van ondernemers

Met Pasen dit jaar verraste een groep lokale 

ondernemers in Roermond iedereen met een 

stadsbos in bomenbakken, midden op het 

marktplein. De bakken worden telkens door 

de binnenstad verplaatst; vandaar dat het 

initiatief de naam Wandelend Stadsbos kreeg. 

De gemeente, bewoners en bezoekers waren 

blij verrast met het initiatief.

Auteur: Karlijn Raats

Wandelend stadsbos 
in Roermond



35www.boomzorg.nl - 3/2022

bovendien uitdrukkelijk iedereen, inclusief de 
gemeente, verrassen.’

De initiatiefnemers willen laten zien wat de 
voordelen zijn van meer groen in de binnen-
stad. ‘Het kleedt de binnenstad prachtig aan, 
maar werpt ook schaduw op de bestrating. Dat 
is broodnodig, want de temperaturen kunnen 
in de binnenstad van Roermond oplopen tot 
boven 38 graden Celsius in de schaduw. De 
markt en winkelstraten worden leefbaar door 
de bomen in de bakken.’

Bescherming tegen zonnebrand
De Sequoiadendron- en Fagus-exemplaren 
zijn beveerd tot een halve meter onder de 
bak. Pinus sylvestris heeft weinig last van zon-
nebrand, maar de Carpinus betulus-bomen 
zijn door Polmans rond de bast beschermd 
tegen zonnebrand met witte kalk en rieten 
matten. ‘Midden in de zomerse zon worden er 

in het centrum temperaturen van 50 graden 
Celsius bereikt. Als je een haagbeukstam niet 
beschermt, gaat hij geheid kapot. Aan het 
einde van het jaar verkleuren de vlakke stam-
delen rood; het jaar erop scheurt de stam open’, 
aldus Polmans.

Verplaatsing
Inclusief bekisting reiken alle bomen circa 7 
m hoog. Het was een behoorlijke operatie om 
ze de binnenstad in te krijgen, maar ook om 
ze door de binnenstad te verplaatsen en om 
de verkochte exemplaren de binnenstad uit te 
krijgen. Verschillende keren belandt de groep 
bomen op de Markt, maar zodra er markt 
gehouden wordt, verkassen ze weer. De initia-
tiefnemers krijgen bij het transport vrijwillige 
hulp van dertien bedrijven, waaronder enkele 
zich betrokken voelende lokale hoveniersbe-
drijven.

Polmans: ‘De bomen zijn vanaf het begin al ver-
schillende keren verplaatst in de stadskern. Dit 
wordt goed afgestemd met de gemeente en de 
ondernemers. Niet alle ondernemers willen een 
boom voor hun pand of winkel. Een boom kan 
het zicht ontnemen en op sommige plaatsen 
mogen geen obstructies ontstaan, zoals bij een 
toegang voor gehandicapten of voor leveran-
ciers die winkels bevoorraden.’

Momenteel staan de bomen bij theaterhotel 
De Oranjerie in Roermond. ‘Speciaal voor het 
Pinksterweekend was deze locatie aangekleed 
met de bomenbakken. In principe is het con-
cept van verplaatsbare bomen ideaal voor een 
binnenstad. Daarbij moet ik de kanttekening 
plaatsen dat de bakken waarin onze bomen 
staan van hout zijn gemaakt. Deze zijn veel 
fragieler dan bijvoorbeeld ijzeren of kunststof 
bakken, maar kunnen daarentegen wel snel 
gerepareerd worden. Daarom bestaat elke 
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bomenbak uit een binnenlaag van underlay-
ment en een balken buitenlaag, die is afgewerkt 
met douglas-rabatdelen.’

Adoptiebomen
De bomen kunnen geadopteerd worden en 
dat loopt als een trein: al zestien van de twin-
tig bomen zijn gekocht door particulieren 
en bedrijven. Hiermee zijn de kosten van de 
bomenbakkenleverancier en de boomkweker 
gedeeltelijk betaald. Vier aangekochte bomen 
blijven op een permanente plek in de binnen-
stad staan; naar verwachting worden dat er 
uiteindelijk acht. Deze zijn gekocht door onder 
meer resort Marina Oolderhuuske en horecaon-
dernemers zoals Wim Cox. Ook een basisschool 
in het nabijgelegen Swalmen heeft er drie 
gekocht, omdat er op de enorme speelplaats 
helemaal geen bomen staan. ‘Deze drie bakken 
met bomen hebben Wim Cox en ik al verplaatst 
naar de school. Met de hoge temperaturen 
die er in juni al worden aangetikt, is schaduw 
erg belangrijk voor de buiten spelende kinde-
ren. Aan het einde van het seizoen krijgen de 
andere aangekochte bomen – die nu nog aan 
de wandel zijn – een definitieve plek bij hun 
eigenaar.’

Inspiratie
De bomenverkoop levert een bescheiden 
budget op, waarmee eventueel nieuwe bomen 
voor de bakken kunnen worden gekocht. ‘We 
hopen dat het Wandelend Stadsbos ertoe 
leidt dat de bomen in bakken uiteindelijk een 
definitieve standplaats in de binnenstad krij-
gen’, aldus Polmans. Gezien de nieuwe coalitie 
in Roermond is hij wat dat betreft positief 
gestemd over de toekomst.
Hoofdfoto Geen bijschrift

Verschillende 
keren belandt de 
groep bomen op 
de Markt, maar 
zodra er markt 
gehouden wordt, 
verkassen ze weer

Een basisschool heeft drie bomen geadopteerd, omdat er op 

het schoolplein geen enkele boom stond die schaduw bood.

ACHTERGROND

BE SOCIAL 
Scan, lees & deel!


